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Etelä-Savon hyvinvointialue Eloisa 

Mikkelin kaupunki 

KELA 

 

Lausunto Eloisan palvelujen tuotantosuunnitelman luonnoksesta  

 

Haukivuoren aluejohtokunta vastustaa jyrkästi Haukivuoren hyvinvointiaseman 

lakkauttamista. 

 

Palvelujen nykyinen käyttöaste on hyvä eikä hukkaneliöitä ole 

 

- Palvelujen käyttöaste on hyvä, asiakkaita riittää Haukivuorella, sekä ajat että tilat 

ovat tehokkaassa käytössä  

- Haukivuorella on jo tehty sopeuttamistoimia tehostamalla neliöitä, kun 

terveysaseman kiinteistöstä luovuttiin ja palvelut siirtyivät toimimaan 

palvelukeskuksen tiloissa. Nykyinen kiinteistö on jo tehokkaassa käytössä. 

- Kiinteistö on Mikkelin kaupungin omistuksessa, ja on siten myös kaupungin etu, että 

siinä olevat Eloisan palvelut jatkavat 

 

Palvelujen saavutettavuus 

 

- Haukivuoren aluejohtokunta ehdottaa mallia, jossa palvelukeskuksen yhteydessä 

olevat nykyiset ja hyvin toimivat palvelut pidetään asiakkaiden saavutettavissa 

- Liikenneyhteydet Mikkeliin tulee ongelmaksi asiakkaille. Joukkoliikennettä on 

käytettävissä hyvin kehnosti, asiakkailla menee koko päivä käyntiin ja se on raskasta 

vanhemmille henkilöille. Palvelu ei tällöin ole saavutettava ja on vaara, että hoitoon 

hakeudutaan liian myöhään, jolloin tarvitaan jo kalliimpaa erikoissairaanhoitoa. 

- Haukivuoren palvelukeskuksen palveluille on väestön ikääntyessä jatkossa kasvavaa 

kysyntää ja se mahdollistaa myös muulle väestölle tarjottavia hyvinvointiaseman 

palveluja, kuten laboratorio-, neuvola- ja lääkäripalveluita, joita tarjotaan jo nyt 

keskitetysti tiettyinä päivinä. Tätä toimivaa käytäntöä ei pidä hajottaa, vaan 

pikemminkin vahvistaa. 

 

Säästöjä ei saada aikaan, mutta elinvoimaisuus kärsii 

 



- Säästöjä ei lakkauttamalla saavuteta, sillä samat palvelut pitäisi järjestää toisaalla ja 

sekä asiakkaiden että paikallisen henkilökunnan tulisi ajaa Mikkeliin, vähintään 80 

kilometriä päivässä. Seuraa muita kuluja, kuten Kelan kulut ja työmatka-ajot. 

- Kela-kyydit lisääntyvät erittäin paljon 

- Eloisan ongelma ei ole Haukivuorella tapahtuvan toiminnan kustannukset, vaan 

mm. henkilöstöpula, johon täytyy löytyä keinoja. Yksi suuri soteyksikkö ei lisää 

henkilöstön työhyvinvointia. 

- Haukivuoren aluejohtokunta katsoo, että alueen elinvoimaisuus kärsii merkittävästi, 

mikäli hyvinvointipalvelut lakkautetaan ja toimiva ja kustannustehokas malli ajetaan 

alas. Aiemmin sote-palvelujen järjestämisen yhteydessä oli jo selvitetty, että 

Haukivuorella on järjestetty palvelut kustannustehokkaasti verrattuna alueen 

muihin yksiköihin. 

- On Mikkelin kaupungin etu, että myös maaseutualueet säilyvät elinvoimaisina. 

Palvelujen saatavuus on tärkeimpiä vetovoimatekijöitä! 

Eloisan toiminnan kehittäminen rekrytointien onnistumiseksi 

- johtamista kaikilla organisaation tasoilla kehitettävä 

- työn sisältöä mielekkäämmäksi 

- yleinen toiminnan tehostaminen 

o ei turhaa byrokratiaa 

o toimivat tietojärjestelmät 

o sisäisen tiedonkulun varmistaminen niin potilaiden hoidon takaamiseksi kuin 

yleisen organisaation tehokkuuden kannalta 

- rekrytointi suoraan ulkomailta 

- palkkauksen kilpailukykyisyyden varmistaminen 

 

Mikäli Eloisa ei kykene suoriutumaan sille asetetuista hyvinvointialueen palveluiden 

järjestämisestä, niin hyvinvointialueen olisi syytä tarkastella toimintaansa kriittisesti ja selvittää 

mahdollisuudet muodostaa suurempia elinkelpoisia hyvinvointialueita. 
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